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SKOLEBESTYRELSEN  

Distrikt Dronninglund. 

 

Der afholdes skolebestyrelsesmøde den 6. september 2021 kl. 17.30, mødet afholdes på Asaa Skole.  

 

Der er formøde for de forældrevalgte klokken 17.00.  

 

 

Dagsorden: 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden. 

Dagsordenen er godkendt.  

 

2. Nyt fra: 

 

- Elevrådet  

Asaa: Der har været valg til elevrådet. Konstitueringen har ikke fundet sted endnu. Så ingen 

repræsentanter fremmødt.  

Dronninglund: Der har været valg. Elevrådsrepræsentanten fortæller at der har været 

elevrådsmøde, hvor der er blevet talt om mobilpolitikken. Nogle mener den er fin, mens andre 

efterlyser alternativer til at bruge mobiltelefonen. På næste møde vil elevrådet drøfte konkrete 

tiltag.  

 

- Personale 

Asaa: Tværsuger er erstattet af fagdage hen over året. Første fagdag er afviklet med stor succes. 

Der har været afholde strand-ol for alle skolens elever med indmarch fra skolen og ned mod 

stranden. Her dystede eleverne i venskabelige dyste med trivsel i fokus. Derudover har der været 

flere aktiviteter mellem venskabsklasserne. Computerskabene er sat op, men der er endnu ikke 

sat strøm til.  

    

Dronninglund: Opstart for nye elever og medarbejdere efter ferien. Stor glæde over at kunne 

lave det man ”plejer”. Bl.a. har 8. årgang været til Kommunens sejeste 8.kl. på Asaa havn. Der 

er flyttet rundt på medarbejdernes forberedelseslokaler. SFOen er flyttet og samlet i en. 

Computerskabene er sat op, men der er endnu ikke sat strøm til.  

I skoleboden skal ma nu bruge et købekort, som man skal tanke op, og betale med. Pilotprojekt i 

Dronninglund og Hjallerup.   

 

3. Dansk som andetsprog 

Mål med punktet: At skolebestyrelsen udarbejder en strategi for hvordan de kan påvirke 

beslutningen om, at basisundervisningen skal foregå lokalt i forbindelse med de kommende 

budgetforhandlinger. 

 

I forbindelse med ændringerne i Dansk som andetsprog har skolebestyrelsen allerede indgivet et 

høringssvar. Der blev dog ikke ændret noget i beslutningen. Dette medfører, elever med andre 

nationaliteter der kommer til Danmark ikke længere kan modtage basisundervisning på Skolegades 

Skole. Denne undervisning skal distrikterne nu selv etablere. Dette medfører at de midler der pt er 

givet til distriktet ikke kan dække de udgifter det koster at etablere basisundervisningen. 
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Distriktet får i dag tildelt 140.000 kroner til basisundervisning, dansk som 

andetsprogsundervisning samt vejlederfunktion.  Decentraliseringen af dette vil medføre en ekstra 

udgift fra distriktet eller nedprioriteringer af andre områder.  

 

Ny konstruktion er vedtaget siden dagsordenen kom ud, som betyder at der vil blive ansat en i 

distriktet med DSA-kompetencer til at varetage opgaven. 

Skolebestyrelsen mener, at den gældende lovgivning skal kunne følges, og at ressourcerne skal 

følge med, så det er muligt.  

 

 

4. Vejledernes opgave. Opfølgende oplæg om ledelsesstrategien for det forebyggende arbejde med 

læring og trivsel, tidligere præsenteret på møde den 26. januar 2021 

Mål med punktet: at skolebestyrelsen får opdateret deres viden om distriktets fokus på læring og 

trivsel. 

 

Carina Bruun-Jensen og Maria Møller giver et oplæg. Der vil efterfølgende være mulighed for 

opklarende og uddybende spørgsmål.  

 

Oplæg med en introduktion af den nye læringsvejleder der skal vejlede i synliggørelse af elevernes 

læringsprogression. Orientering om arbejdet med den forebyggende trivselsindsats for alle 

klasser, bl.a. omkring de handleplaner der laves for alle klasser, hvor forældrene involveres på 

forældremøderne. 

SKB bakker op, men ønsker at de tidligere behandlede emner omkring trivselsmålingerne bringes 

med ind i spørgerammen til forældremøderne.  

 

5. Ansættelse og rekruttering. 

Mål med punktet: Skolebestyrelsen får en indsigt i baggrunden for de ansættelser der har været 

hen over sommerferien. Målet er at skabe en fælles viden for alle i skolebestyrelsen  

 

Ledelsen giver en orientering.  

 

Baggrunden for opsigelser på Dronninglund skole har primært været forårsaget af strukturelle 

ændringer og den nødvendige mobilitet i organisationen. Alle de ledige stillinger er besat, med 

undtagelse af en enkelt som pt. er i opslag.   

 

6. Skolebestyrelsens handleplan. 

Mål med punktet: Skolebestyrelsen får en viden om indholdet i den redigerede handleplan. 

 

Ledelsen har udarbejdet et årshjul for skolebestyrelsen der er indskrevet i den nuværende 

handleplan. Målet med at koble handleplan og årshjul er at give skolebestyrelsen et samlet overblik 

over hvad der skal drøftes hen over året.  

Se bilag 1. skolebestyrelsens handleplan. 

 

Orientering og drøftelse af den reviderede handleplan.  

SKB ønsker fortsat at trivsel er på som punkt på hvert møde.  

 

 

7. Evt. 

 

 

Der afholdes møder på følgende dage:  
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  - Tirsdag den 12/10 – 21 kl. 17.30 – 19.30 i Dronninglund 

 

  - Onsdag den 17/11 – 21 kl. 17.30 – 19.30 i Asaa 

 

  - Tirsdag den 14/12 – 21 kl. 17.30 – 19.30 i Dronninglund 

 

  - Torsdag den 20/1 – 22 kl. 17.30 – 19.30 i Asaa  

 

  - Tirsdag den 1/3 – 22 kl. 17.30 – 19.30 i Dronninglund  

 

  - Mandag den 4/4 – 22 kl. 17.30 – 19.30 i Dronninglund 

 

  Årsberetning april – 22 

 

  - Torsdag den 12/5 – 22 kl. 17.30 – 19.30 i Asaa 

 

  - Onsdag den 15/6 – 22 kl. 17.30 – 19.30 i Dronninglund 

 

 

Næste gang: 

▪ Revidering af princip vedr. ekskursioner, hytteture/lejrskoler og skolerejser. 

▪ Evaluering af forældremøder.  

▪ Karakterer, udskoling og 10.kl.  

 

 

 

 


